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plánu obce Banka. 
    Na jar 2004 sa  začalo  s  opravami ciest  na  
Podhorskej ulici a Lesnej ulici,  ktoré neboli 
dané do pôvodného stavu   po uložení 
kanalizácie, plynu a vody. Pokračovalo sa 
v rekonštrukcii  a strechy na budove OTJ, 
vybudoval sa krytý prístrešok  na futbalovom 
ihrisku.  V júni pri príležitosti osláv  795 
výročia prvej písomnej zmienky o hrade Bana  
bola vydaná po prvýkrát kniha o histórii obce 
Banka a pohľadnica obce. V auguste 2004 sme 
získali na základe predloženého projektu 
finančné prostriedky na vybudovanie chodníka 
okolo Vápenického potoka a prostriedky na 
viacúčelové športové ihrisko, ktoré bolo 
vybudované  začiatkom školského roku 
2004/2005  na dvore  ZŠ. V   roku 2004 sa  
začali spoločne s Piešťanmi a Moravanmi nad 
Váhom rokovania o zmene hraníc VKÚ 
s Ministerstvom zdravotníctva, ktoré značne 
obmedzovalo urbanizáciu intravilánu obce 
Banka. Po roku   došlo k zmene hraníc VKÚ, 
ktoré sa zmenšilo,  čím sa otvorili nové 
možnosti  k urbanizácii  lokalít zradených  
mimo VKÚ. Podali sme  úspešný grant na 
rekonštrukciu ZŠ v Banke,  ktorý bol z dôvodu 
nedostatku finančných prostriedkov zaradený 
do zásobníka projektov. Bola ukončená 
projektová dokumentácia na dobudovanie 
splaškovej kanalizácie v obci  a  vydané územné 
rozhodnutie a stavebné povolenie na uvedenú 
stavbu v obci financovanú s predvstupových 
fondov  ISPA. Koncom roka sa nám podarilo na 
základe podaného projektu na opravu strechy 
starého kostola získať z Ministerstva kultúry SR 
dotáciu vo výške 200 tis.Sk.  
     Začiatkom roku 2005 bola na základe 
prerokovanej petície občanov vyrúbaná 
topoľová alej na Bananskej ulici.  Staré  
a nebezpečné topole  boli nahradené  okrasnými 

čerešňami. Na jar 2005 sme 
v spolupráci s Povodím 
Váhu vyčistili Vápenický 
potok  od ústia  až po 

Krátku ulicu a začali sme s výstavbou   
chodníka okolo Vápenického potoka. Tento bol  
odovzdaný verejnosti v lete 2005. 
Zrekonštruovaná bola budova Obecného úradu. 
Na budove MŠ boli urobené vonkajšie 
i vnútorné izolačné práce proti zemnej vlhkosti. 
V lete bola uložením asfaltových kobercov 
ukončená rekonštrukcia Podhorskej a Lesnej 
ulice. Dobudoval sa vodovod a vymenila sa 
časť poškodenej kanalizácie na Poľnej ulici. 
Začalo sa s výstavbou 16-tich nájomných bytov 
v obci, na ktoré sme dostali dotáciu vo výške 
5,1 mil. Sk. Bola spracovaná projektová 
dokumentácia na rekonštrukciu chodníka pod 
Červenou vežou, na komunikáciu Dominova 
cesta a na oporný múr na Dominovej ceste. 
  V januári 2006 sme získali po podaní 
grantu z Ministerstva výstavby a reg. rozvoja 
finančné prostriedky na spracovanie projektovej 
dokumentácie na rekonštrukciu miestnych 
komunikácií v obci Banka vo výške 1,8 mil. 
Sk., v rámci ktorého je  spracovaná projektová 
dokumentácia na rekonštrukciu všetkých 
miestnych komunikácií kde sa t.č. buduje 
splašková kanalizácia v rámci projektu ISPA. 
Prerokovaný a schválený bol návrh Územného 
plánu obce Banka. Vypracovaný a schválený 
bol Program hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja obce Banka do roku 2013, ktorý je 
základnou  podmienkou pri žiadaní  
prostriedkov z EÚ. Na základe podaného 
projektu na Úrad práce, sociálnych vecí 
a rodiny  obec dostala finančnú dotáciu na mzdu 
pre piatich dlhodobo nezamestnaných občanov 
obce.  Prebehlo prerokovanie návrhu Územného 
plánu obce Banka, ktorý bude predložený na 
schválenie Krajskému stavebnému úradu. Boli 
osadené odbíjacie hodiny na veži kostola. 
Zrekonštruovaná bola budova  ZŠ na Banke.  

Pokračovanie na 2. strane. 

V decembri 2002 sa 
uskutočnili voľby 
poslancov Obecného 
zastupiteľstva a starostu pre 
volebné obdobie 2003 -2006. Začiatky neboli 
jednoduché. Bolo treba riešiť množstvo 
problémov,  ktoré v obci boli  a postupne 
vznikali, ale zároveň   bolo potrebné sa vrátiť 
i k veciam zdanlivo opomenutým i  
zanedbaným.  Niektoré z problémov nie sú 
doriešené ešte ani dnes a prebieha v tomto 
smere niekoľko súdnych sporov.  No i napriek 
tomu sa v obci začalo naplno pracovať.  
Volebné obdobie sme začínali spolu s  novými 
poslancami s odhodlaním, premeniť sľuby  
ktoré sme  dali  pred voľbami, na skutky, čo by 
malo byť  základom slušnej spoločnosti 
a prejavom úcty k druhým i k sebe samému. 
     Po prvý krát v histórii obce začal vo 
februári 2003 vychádzať v obci mesačník -  
Hlásnik obce Banka -  ktorého hlavným cieľom 
je   informovať občanov o dianí v obci. V apríli 
toho istého roku sme po prvý krát zorganizovali 
akciu „Čistá obec“, ktorá sa koná  každoročne. 
Obnovili sme v obci tradíciu stavania mája, 
každoročne sme  organizovali  oslavy Dňa 
matiek a obec Banka sa zúčastňovala na 
otvorení letnej kúpeľnej sezóny. Pokračovali 
sme v tradícii poriadania Vatry zvrchovanosti. 
V spolupráci s turistami  sa každoročne konala 
Banananská – buď fit. Od roku 2004 sme 
pravidelne, v spolupráci s SLK Piešťany a DHZ 
Banka  zorganizovali   Nočnú hasičskú súťaž.  
Od roku 2003 sme zaviedli tradíciu 
rozsvietenia  vianočného stromčeka  
s príchodom sv. Mikuláša a rozdávaním 
sladkostí pre deti. Každoročne sme  
organizovali  posedenie s dôchodcami a   
polnočné silvestrovské stretnutie  občanov 
spojené s ohňostrojom a vítaním Nového roka 
pri obecnom stromčeku. Stolní tenisti 
a nohejbalisti v spolupráci s OcÚ  poriadali 
každoročne turnaje o pohár starostu obce. 
     V roku 2003 sme  na  náklady majiteľov 
odstránili polorozpadnutý  rodinný dom oproti 
kostola. Upravili  sa  brehy  Vápenického 
potoka pri Krátkej ulici vybudovaním oporných 
múrikov, osadením kovového zábradlia na 
most a oporné múry. Dobudoval sa kamenný  
múr na Kamennej ulici. Následne nato sa  
položili   nové asfaltové koberce na  Krátkej, 
Kamennej a časti Podhorskej ulice. 
Zrekonštruovali sa zničené  autobusové 
zastávky na Bananskej ulici a na J. Alexyho. 
Začali sme s rekonštrukciou poškodenej 
budovy OTJ. Získali sme  dotáciu na Územný 
plán obce vo výške 150 tis. Sk a dotáciu na 
výmenu okien  na ZŠ vo výške 1 mil. Sk . 
Obnovili sme práce na spracovaní Územného 
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Aj vy ste si všimli túto 
nezvyčajnú stavbu na 
Červenej veži? Možno, mnohí 
aj nie. No i tak ma to začalo 
zaujímať, čo za kuriozitu to 
tam máme. Stačí sa opýtať na 
správnom mieste, a už som to 
aj vedel: Jedná sa o televízny 
vysielač pre regionálne 
vysielanie programu TV 

KARPATY, ktorého vysielanie 
by sa malo spustiť do konca mesiaca október a naladiť si ho 
budeme môcť na 48 kanáli v pásme UHF.  

STOŽIAR  
NA VEŽI 

-ds- 

Redakčná rada  Hlásnika 
spolu s členmi turistického 
oddielu zorganizovala 
v sobotu  30. 9. už   4. ročník 
turistického pochodu zdravia 
„Bananská – buď fit.“ O tom, že sa 4. ročník skutočne vydaril, niet 
pochýb. Milovníci prírody a turisti si prišli na svoje. Deň bol ako 
stvorený na pohyb a pobyt v prírode. Slniečko príjemne hrialo  
a zlákalo do prírody priam celé rodiny turistov a to nielen z Banky, 
ale aj z blízkeho a ďalekého okolia. Rekordný počet 124 účastníkov, 
z toho 83 detí a 41 dospelých, prešlo v tento deň turistickými 
chodníkmi Považského Inovca.  Krásy okolitej prírody našej obce  
prišli obdivovať a zároveň si upevniť zdravie turisti z Moravian nad 

Váhom, Piešťan, 
Hubiny, Ducového, 
Vrbového, Boroviec, 
z Trnavy aj Bratislavy. 
      Na 10 km dlhú trasu 
sa vydalo najviac 
turistov  98.  15 km 
dlhú trasu zdolalo18 
turistov a cyklotrasu  
dlhú 30 km prešlo 8 
turistov.  
Cieľ všetkých 
turistických trás bol na 

Ahoji. Tu každý turista, ktorý zdolal svoju trasu, obdržal účastnícky 
preukaz s logom „Bananskej – buď fit“. Okrem zaslúženého 
špekáčika si tento rok mohli turisti pochutnať aj na výbornom guláši, 
ktorý pre nich navarili organizátori. 
 Atmosféra v cieli na Ahoji bola výborná. Vôňa ohňa, špekáčikov, 
guláša, veselý krik detí i rozhovory dospelých nasvedčovali tomu, že 
sú všetci spokojní a zdravo unavení. 

     Túto príjemnú atmosféru 
ešte vylepšil starosta obce Ing. 
Jaroslav Janeček, ktorý prišiel 
odovzdať diplomy a vecné 
ceny najmladšiemu 

a najstaršiemu účastníkovi pochodu. Obrovským  potleskom, 
diplomom a malou pozornosťou bola odmenená najmladšia 
účastníčka pochodu 2-ročná  Zuzka Julínyová z Banky, ktorá spolu 
s rodičmi zdolala trasu 10 km. Najväčším prekvapením pre všetkých, 
bol  vek najstaršieho turistu. Najstarším účastníkom pochodu bol 
totiž 84-ročný pán Ľudovít Vanko z Piešťan. A k tomu,  uznáte 

sami, niet viac čo dodať.  Pán 
Vanko zdolal trasu dlhú 10 km, 
zdravie mu slúži a prisľúbil 
účasť aj o rok. 
      Pochvalu si zaslúžili aj ďalší  
malí turisti a to: 4-ročný 
Adamko Gašparík z Moravian 
nad Váhom, 5-ročná Viktorka 
Repková z Boroviec a tiež 5-
ročná Viktorka Sedmáková 
z Moravian nad Váhom, ktorí 
tiež zdolali trasu dlhú 10 km. No 
a za svoj výkon sa nemusí 
hanbiť ani 73 ročný pán Jozef 
Jánoška z Banky . 
     Všetci tí, čo sa na trasy 
vydali, určite neľutovali. Pohyb 

a čerstvý vzduch zlepšili ich zdravie a zároveň sú obohatení o nové 
zážitky. Oganizátori boli spokojní. Z roka na rok záujem o túto  
turistickú akciu rastie a potešiteľná je i bohatšia účast bananských 
turistov. Už teraz sa tešíme na ďalší ročník pochodu zdravia. Milí 
turisti, príďte  si upevniť svoje zdravie i o rok!  

Vydarený pochod zdravia 

-tj- 

Malokarpatský pohár  
– voľný pretek  

 
 Dňa 14.10.2006 usporiadal Motoklub Ahoj Banka  v lokalite 
Seništia 1. ročník motokrosových  pretekov pod názvom 
„Malokarpatský pohár – voľný pretek“.  Pretekalo sa v 3 kubatúrach: 
do 85 cm3 , 250 cm3,, 400 cm3.  Pretekárov domácich ale aj 
z pozvaných klubov privítal prezident  Motoklubu p. Jozef Moravčík 
st. 
      Za prekrásneho jesenného  počasia si pretekári  vyskúšali dráhu 
a veru spočiatku hlavne jazdci z cudzích oddielov prešli dráhu veľmi 
opatrne. Pri pohľade na padáky a stúpania behal mráz po chrbte 
všetkým obdivovateľom. A bolo sa veru na čo pozerať.  
      Pochvala však  patrí všetkým, ktorí sa podieľali na príprave 
motokrosovej dráhy, oproti vlaňajšiemu roku opäť upravenejšej. 
Údržbu si vykonávajú svojpomocne a do pretekov vyčistili veľký kus 
územia vrátane cesty , ktorá bola zarastená burinou a kríkmi. Že sú tam 
pretekári, ktorí   ovládajú    svoj  šport   takmer  dokonale,   všetkých  
presvedčili  J. Poturnay,  
J. Moravčík ml., L. Marek,  aj asi 20 pozvaných pretekárov z iných 
motoklubov .Škoda, že pozvanie neprijali viacerí pretekári. 
      Dobrý guláš a občerstvenie nechýbali ani na tomto podujatí, takže 
športové popoludnie bolo vydarené. Tohtoročná krásna a slnečná jeseň 
umožnila športovú rozlúčku s vedomím, že na budúci rok 2007 bude 
trať ešte krajšia, upravená a vybudovaná tak, aby spĺňala kritériá 
motokrosového športu na špičkovej úrovni. 
                                                                                                          -mr- 

 



 

 

Je už  všeobecne známe, že sa blížia komunálne voľby.  Tieto  sa 
uskutočnia  v jeden deň a to v sobotu 2. decembra 2006 v čase od 7.00 
do 20.00 hodiny. Obec Banka má jeden volebný obvod a dva volebné 
okrsky. Občania budú voliť  deväť poslancov Obecného zastupiteľstva 
a starostu obce.  
     Oficiálne mená kandidátov na poslancov a starostu  musia byť 
zverejnené  Miestnou volebnou komisiou,  najneskôr do 27. októbra 
2006 v úradných tabuliach obce. Volebná kampaň sa začína 15. 
novembra 2006 a končí 30. novembra 2006 o 7.00 hod. 
    Právo voliť poslancov obecného zastupiteľstva a starostu obce majú 
obyvatelia Banky s trvalým pobytom 
v obci Banka, ktorí najneskôr v deň 
volieb dovŕšili 18 rokov a u ktorých 
nenastali prekážky vo výkone 
volebného práva. Prekážkami  vo 
výkone volebného práva sa rozumejú: 
obmedzenie slobody z dôvodu ochrany zdravia ľudí, výkon trestu 
odňatia slobody, pozbavenie alebo obmedzenie spôsobilosti na právne 
úkony.  
   Za poslanca obecného zastupiteľstva môže kandidovať občan obce 
Banka s trvalým pobytom v obci Banka, ktorý najneskôr v deň volieb 
dovŕšil 18 rokov veku a u ktorého nenastali prekážky vo výkone 
volebného práva. 
   Za  starostu obce môže kandidovať občan, ktorý dovŕšil 25 rokov 
veku a u ktorého nenastali prekážky vo výkone volebného práva.  
      Kandidátmi  na poslancov Obecného zastupiteľstva obce Banka, tak 
ako boli   zverejnení  Obvodnou volebnou komisiou  obce Banka sú 
nasledujúci občania: 
 

Kandidáti na poslancov navrhnutí SMER – sociálnou demokraciou:  
 Alena BELICOVÁ, 51 rokov, zamestnanec kúpeľov 
 Ing. Dáša REHÁKOVÁ, 31 rokov, projektová manažérka 
 

Kandidáti na poslancov navrhnutí Ľudovou stranou – Hnutím za 
demokratické Slovensko: 
 Jozef DRAHOVSKÝ, 64 rokov, dôchodca 
 Ján ĎURČEK, 64 rokov, dôchodca 

 Imrich MARGETÍN, 53 rokov, podnikateľ 
 Ing.Ervín ŠEBO, 55 rokov, stredoškolský učiteľ 
 

Kandidáti na poslancov navrhnutí Hnutím za demokraciu: 
 Ing.Anton HARING, 49 rokov, technik 
 Vlastimil KLESŇÁK, 34 rokov, podnikateľ 
 Tatiana SLÁVIKOVÁ, 48 rokov, učiteľka 
 Dušan SLOVÁK, 54 rokov, technik 
 Ladislav ŠKRABÁK, 53 rokov, podnikateľ 
 Róbert UHRIN, 41 rokov, podnikateľ 
 Jozef VIZINA, 52 rokov, technik 

 

Kandidáti na poslancov navrhnutí 
Slovenskou demokratickou 
a kresťanskou úniou: 
 

 MUDr. Marián KALIŠ, 49 rokov, manažér 
 

Nezávislý kandidáti : 
 Dušan MAREK, 44 rokov, technik 
 Jozef MORAVČÍK, 61 rokov, prevádzkový elektrikár 
 

Kandidáti na poslancov navrhnutí Kresťanskodemokratickým hnutím: 
 Ján ŠUGÁR, 57 rokov, technik 
 
Kandidáti na starostu : 
 Ing. Jaroslav JANEČEK, 48 rokov, poľnohospodársky inžinier, 
 Hnutie za demokraciu 
 

 Ján ŠUGÁR, 57 rokov, technik,  
 Kresťansko demokratické hnutie 
 

Obecný rozhlas v skúšobnej prevádzke 
 

Ako už bolo oznámené,  v obci  je t.č. v skúšobnej prevádzke nový 
obecný rozhlas. Postupne budú dodávateľom  technického zariadenia 
odstraňované  technické nedostatky  vo vysielaní. Z tohto  dôvodu by 
bolo  potrebné aby občania oznámili prípadné  nedostatky  pri  vysielaní 
rozhlasu na obecný úrad.  

Obecný úrad informuje 
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Dokončenie z 1. strany. 
 

Zrekonštruovaný bol povrch asfaltovej 
komunikácie na Červenej veži. Vypracovaný 
bol projekt na stavbu garáže a technickej 
budovy  obce. Dobudovaný  bol  vodovod na 
časti Inoveckej ulice, dokončená bola 
kanalizácia a vodovod na Lesnej ulici. Začalo sa 
s výstavbou splaškovej kanalizácie 
z prostriedkov ISPA. Prebieha  rekonštrukcia 
strechy, bleskozvodov a balkóna na budove 
materskej školy. Získali sme príspevok na 
rekonštrukciu strechy hudobnej školy, s ktorou 
by sa malo začať na jar 2007, vo výške 150 tis. 
Sk. V priebehu mesiaca novembra a decembra  
sa pripravuje  odovzdanie 16-tich  bytov v obci 
mladým rodinám. 
   Vážení občania, nie  všetko čo sa v obci  
udialo ste  možno  zaregistrovali. Osobne ma 
teší, že v obci ožil kultúrny a spoločenský život  
a to z veľkej časti vďaka aktivitám členov 
redakčnej rady Hlásnika, že rastie Váš záujem 
o dianie v obci. Ďakujem všetkým, ktorí sa 
nezištne zapojili a pomohli pri organizovaní 
zaujímavých výstav, pri oslavách, pri čistení 
obce, separácii odpadu, pri darovaní vianočných 
stromčekov. K lepšiemu sa zmenil i vzťah 
občanov k majetku obce. Je vidieť, že  Vám, 
občanom, čoraz viac záleží na tom, v akej obci 
žijete, že nám spoločne záleží na tom, aby bola 
obec krajšia a čistejšia.  

     Touto cestou ďakujem všetkým poslancom 
OZ za štvorročnú dobrú spoluprácu. Obzvlášť 
chcem poďakovať členom obecnej rady, 
predsedovi stavebnej komisie, ako i  poslancom, 
ktorí sa osobne pričinili a zapojili do 
kultúrnych, spoločenských a športových akcií 
poriadaných obcou a redakčnou radou 
Hlásnika.. 
    Touto cestou ďakujem i  všetkým 
občanom, ktorí nás v našej práci podporovali 
a fandili nám. Lebo verte, že i malá podpora zo 
strany Vás, občanov, vie povzbudiť do práce 
a pomôže.  
 Vážení spoluobčania, dovoľte mi ešte na 
záver niekoľko slov k blížiacim sa voľbám. Už  
teraz,  pred oficiálnou volebnou kampaňou, 
začali sa  objavovať   v domových schránkach 
niektorých občanov obce  anonymné  listy,  
obsahujúce dezinformácie a klamstvá,  
pripisujúce mi skutky a aktivity,  ktoré sa  
nestali. Útoky voči mojej osobe sú cielené a 
budú sa pravdepodobne s blížiacimi sa voľbami 
stupňovať. Takýmto spôsobom vedená kampaň  
je zákerná a nechutná  a je obrazom  ľudí, ktorí 
sa na nej podieľajú. Je obrazom  nervozity 
skupiny ľudí, ktorí v minulosti  získali rôznymi 
cestičkami v katastri obce značné  pozemky 
a tieto sa už dlhšie snažia  čo  najlepšie speňažiť 
a nie celkom sa im to za ostatné štyri roky darí.  
 Pri čítaní týchto anonymných listov je 
možno dobré položiť si otázku, prečo sa autor 
anonymu, ak má pravdu,  pod list  nepodpíše 
a zároveň, komu a akému cieľu  má slúžiť 
takýmto spôsobom začatá  predvolebná kampaň.   

                                                  
 Ing. Jaroslav Janeček, starosta obce Banka  

Koncom septembra a začiatkom  októbra 
si iste naši občania všimli, že viac ako 
inokedy zamestnanci na verejných 
prácach pri  obecnom úrade  pracujú 
okolo domu smútku, na cintoríne a 
okolo kostola sv. Martina. Pracovníci 
natreli mreže, dvere i okná  na dome 
smútku, rímsu i zvody. Ošetrili náterom 
celý drevený obklad. Vybielili dom 
smútku, vydrhli podlahu a Obecný úrad 
dal vyprať závesy. Konečne toto dôstojné 
miesto opeknelo. Taktiež natreli plot na 
cintoríne i kostole sv. Martina. V mene 
občanov preto ďakujeme starostovi 
a pracovníkom, ktorí nielenže skrášlili 
dom smútku ale udržujú na  cintoríne  
stále poriadok. 
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42. časť - Červený kríž v Banke 
 
  V roku 1954 vznikla Základná organizácia 
Československého Červeného kríža v Banke. 
O jej založenie sa zaslúžili Katarína 
Vondráčková, Mária Letková, Marta Glosová 
i ďalší. 
    ZO ČSČK v Banke dlhé obdobie viedla 
Katarína Vondráčková. Bola obetavou 
funkcionárkou, dobrovoľnou sestrou, 
viacnásobnou darkyňou krvi, držiteľkou 
bronzovej a striebornej Janského plakety 
a rôznych vyznamenaní. Získala 
červenokrížske vyznamenanie 1. stupňa 
a zlatú medailu za titul Zaslúžilý 
pracovník ČSČK. Červenokrížske 
vyznamenanie 1. stupňa bolo v roku 
1993 udelené aj Márii Mucinovej. 
    Vyše 120 – člennú organizáciu viedol 
13 – členný výbor. V roku 1984 výbor 
pracoval v zložení: predsedníčka Katarína 
Vondráčková, podpredsedníčka Klaudia 
Váhovská, tajomníčka Mária Mucinová, 
pokladníčka Viera Haringová, členkami boli 
Alžbeta Julínyová, Paula Levčíková, Mária 
Letková, Emília Kurdelová, Helena Lisáková, 
Margita Danišová, Anna Ďuračková, Amália 
Mináriková a Jozefína Vetríková. Po 
zosnulých A. Julínyovej a A. Minárikovej sa 
členkami výboru stali Mária Vatrtová 
a Zuzana Garecová, rod. Haringová. Medzi 
zaslúžilé členky Červeného kríža v Banke sa 

radia aj Júlia Jakubcová, Amália Stachová, 
Anna Rusnáková, Mária Bučková, Amália 
Prochazková,  Lýdia Mojtová i ďalšie. 
    Výbor ZO ČSČK v Banke spolupracoval 
s predsedom MsV ČSČK v Piešťanoch MUDr. 
Jozefom Oslancom. Činnosť organizácie 
usmerňoval predseda obvodného výboru 
ČSČK v Piešťanoch MUDr. Ján Bašňák.  
    Aktivity ZO ČSČK v Banke boli 

mnohostranné. Patrili medzi ne 
bezpríspevkové darcovstvá krvi, zdravotnícka 
osveta, aktívna pomoc pri depistážach 
cukrovky, starostlivosť o vývesnú skrinku, 
poskytovanie predlekárskej 1. pomoci pri 
drobných poraneniach, zdravotnícka služba pri 
športových podujatiach a slávnostných 
zhromaždeniach, pri skrášľovaní životného 
prostredia, najmä na úprave priestranstiev pred 
domami a miestneho cintorína, o ktorý sa 
dodnes stará Anna Ďuračková. Organizovali sa 
zdravotné prednášky a besedy s lekármi, 

posedenia so zaslúžilými darcami krvi, 
poskytovala sa pomoc a organizovali sa 
posedenia s najstaršími a osamelými 
spoluobčanmi, na ktorých vyhrávala miestna 
dychovka Inovčanka a s kultúrnym 
programom vystupovali žiaci tunajšej ZŠ, tiež 
sa organizovali zábavy, výstavy výšiviek 
v škole a pod. 
     ZO ČSČK v Banke patrila medzi 

najaktívnejšie v okrese Trnava. Medzi 44 
evidovaných darcov krvi v Banke patrili 
i patria Katarína Vondráčková, jej syn 
Jozef Vondráček, Štefan Vatrt, Michal 
Klampár, Vladimír Chalás, Gabriel 
Haring, Pavol Varga, V. Žitňanský 
i ďalší.  
     Nástenky sa umiestňovali vo vývesnej 
skrinke pri kostole, neskôr vo vývesnej 
skrinke pri dolnom obchode. V okresnej 

súťaži „O najlepšiu vývesnú skrinku“ sa 
obsadzovali popredné miesta, v roku 1979 
dokonca 1. miesto. Bol im tiež udelený titul 
„Vzorná ZO ČSČK I. stupňa“. 
    Po vzniku Slovenskej republiky 
pokračovala organizácia ČK v činnosti pod 
názvom Miestny spolok Slovenského 
Červeného kríža v Banke. Koncom 90 – tych 
rokov vážne ochorela predsedníčka Katarína 
Vondráčková. Za ňu sa nenašla rovnocenná 
náhrada. Výbor síce ešte 3 – 4 roky pracoval, 
potom však Miestny spolok SČK v Banke 
zanikol.  

DEJINY BANKY  

OD NAJSTARŠÍCH ČIAS  

PO SÚČASNOSŤ 

Ing. Alexander  Murín 

• Vedenie školy ďakuje:      
Firme Faraj Hussein za sponzorský príspevok v sume  5 000,- Sk na 
žalúzie do triedy ZŠ. 
Firme Aqua Gas a p. P. Chalásovi za kancelársky papier a kalendáre. 
P. Pavlovi Sojkovi za 2 albumy na fotografie k výročiu školy. 
P. Liborovi Jahodovi za poskytnutie fotografií z histórie školy. 

• V bežeckých súťažiach sa z našich žiakov najlepšie umiestnili Z. 
Šmehlíková, 7.tr. a G. Branderský,  9. tr.. 

• V okresnom kole Pretekov všestrannosti sa darilo našim siedmakom, 
ktorí obsadili všetky víťazné miesta: R. Uhrin – 1. miesto, P. 
Moravčík – 2. miesto a D. Daniš – 3. miesto. Všetci traja postupujú 
do krajského kola. 

• V školských súťažiach futbalistov naše družstvá mladších i starších 
žiakov napriek snahe zostali v základných kolách. 

• Dňa 5. októbra sa žiaci II. stupňa zúčastnili predstavenia Muzikálového 
gymnázia Alkana z Bratislavy na motívy hry bratov Čapkovcov Zo 
života hmyzu. Tento zaujímavý projekt s podtitulom Muzikál o zmysle 
života poukazuje  cez príbehy motýľov, cvrčkov či iného hmyzu na 
život ľudí. Predstavenie sa našim žiakom páčilo. 

• Nový Čas poznáme všetci ako denník, ktorý rád prináša rôzne 
senzácie a kuriozity. Vďaka nejakému 
„priaznivcovi“  sa doň 10. októbra 2006 
dostala i naša škola. Kuriozitou mal byť 
zateplený komín. Ku cti redaktorke Nového 
Času slúži, že nevyrobila senzáciu  za každú 
cenu, ale na tvár miesta si prišla pozrieť 
domnelú kuriozitu, nechala si vysvetliť 
odborné dôvody a napísala o našej škole 
pekný článok, ktorým nás i obec Banka 
zviditeľnila v rámci celého regiónu.  
• Vo štvrtok 12.10. sa uskutočnila exkurzia 

žiakov II. stupňa do Martina, centra nášho národného diania 
v minulosti i v súčasnosti. Prezreli si hodnotné zbierky Národného 

múzea, navštívili  
Národný cintorín, kde 
sú pochovaní naši 
národní dejatelia, 
navštívili skanzen pri 
Martine, kde sa 
zoznámili s ľudovou 
architektúrou 
Slovenska. Najkrajší 
zážitok však mali 
z Rajeckej Lesnej 
a dreveného Betlehema, 

čo bolo  pekným zakončením celej časovo dosť náročnej exkurzie. 
Exkurziu zorganizovala Mgr. B. Kuliková. 

• Do 16. októbra sme nazbierali  8 607 kg papiera.  Ďakujeme 
všetkým občanom, ktorí nám pomohli pri zbere a oznamujeme, že 
zber papiera sa končí naplnením súčasného kontajnera, najneskôr 
29. októbra. Celkové výsledky budú zverejnené v novembrovom 
Hlásniku. 

 
ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

Vážení občania! 
 
Pomôžte nám dôstojne osláviť 70. výročie našej školy. 
Má svoju dlhú históriu, slávne udalosti, významné 
osobnosti, čo chceme prezentovať na výstave fotografií 
v júni 2007 v rámci osláv jubilea. 
Prosíme Vás o zapožičanie fotografií  a iných 
dokumentov z histórie školy a školského života 
(spoločné triedy, z rôznych akcií v rámci školy i obce, zo 
súťaží, zo športu i spartakiád, atď.) od roku 1937 až 
dodnes.  
Materiály môžete odovzdať  riaditeľstvu  základnej 
školy od  6. novembra 2006 do 31. mája 2007.  
Originály  Vám nepoškodené vrátime späť. Ďakujeme. 
 
                                                   Mgr. H. Hrdinová, riaditeľka školy 

 


